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Endeligt godkendt offentligt referat fra møde i 
Studienævnet for Informations- og 

Kommunikationsstudier 

Til stede: 
Marianne Ankjær (MA) 

Carl-Henrik Nielsen (CHN) 

Margrethe Hansen Møller (MHM) 

Anne Bjerre (AB) 

Cecilie Dyrby Breum (CDB) (studerende) 

Hanne Skipper Degnebolig (HSD) (studerende) 

Søren Borgstrøm (SB) (studerende/observatør) 

Mette Witus Nielsen (MWN) (studerende, observatør) 

Lasse Fugl Hansen (LFH) (studerende, observatør) 

Louis Simon Lienhøft (LSL) (studerende, observatør) 

Louise Nyland Sørensen (LNS) (studerende, observatør) 

Annette Bruun Larsen (ABL) (studiesekretær, observatør) 

Ann Ditlev Jensen (ADJ) (sekretær/referent) 

 

Endvidere deltog Mette Monrad Møller (MMM) i mødet – orientering under pkt. 8.1. 

 

Fraværende med afbud: 

Anne Gerdes (AG) 

Kirsten Eskildsen (KBE) (studiesekretær, observatør) 

 

Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen godkendt. 

 

Ad 2. Godkendelse af referat 

Referat fra møde den 29. oktober 2014 er godkendt ved høring. 

Ingen opfølgning. 

 

Ad 3. Meddelelser: 

a) Studieordninger. 

Til efterretning 

b) Høringssvar. 

Til efterretning. 

c) Meddelelser vedrørende SNIKSs bevilling. 

Ingen. 

d) Meddelelser vedrørende ansøgninger. 

Ingen. 

e) Øvrige meddelelser. 

Fredsvalg for så vidt angår repræsentanter for de studerende, opstillet til SNIKS  =>  

 

Studienævnet for: Informations- og Kommunika-

tionsstudier 

 Dato: 17-12-2014 

 
Tidsrum: 11.00-12.40 

Lokale: 31.45 
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CDB, LFH, LHS og LSL er alle valgt. 

f) Meddelelser vedrørende opfølgning på kvalitetspolitik, jf. i øvrigt pkt. 7. 

Til efterretning. 

 

Mundtlige meddelelser: 

a) Studienævnsformanden. 

MA meddelte, at: 

- MMM har været tovholdet i forbindelse med udarbejdelsen af Cand.it. – plakat samt 

postkort (”Vejen til web”). 

- Der er udarbejdet nye uddannelsesbrochurer for BA-uddannelserne under SNIKS bl.a. til 

brug i forbindelse med ”Future People”- efterfølgende vil der blive udarbejdet en ny 

brochure for Cand.it. 

- Videofilm er undervejs – kommer på de enkelte uddannelser hjemmeside snarest muligt. 

- Omtale af dimensionering: P.t. er uddannelserne under SNIKS ikke omfattet => Må op-

tage ubegrænset. 

- Afholdelse af Åbent Hus, Kolding, den 26. februar 2015 – såvel BA- og KA-uddannel-

ser. Repræsentanterne for de studerende i SNIKS forventer at medvirke. 

- Kandidatmesse i Odense afholdes den 18. februar 2015, kl. 11.00-15.00 – SM og MWN 

deltager sammen med MMM. 

- Uddannelser uden grænser: MMM er tovholder for arrangementet i Herning, SB og Ma-

ria deltager i Odense. 

 

b) De studerende. 

Ingen. 

 

c) Andre. 

Ingen. 

 

Ad 4.  Sager til behandling undervisning 
Ingen. 

  

Ad 5.  Sager til behandling eksamen 

Ingen. 

 

Ad 6.  Sager til behandling studieordninger 

6.  Sager til behandling studieordninger 

6.1 BA IVK - udkast 

6.2 BA i Informationsvidenskab, it og interaktionsdesign – udkast 

6.3 BA Bibliotekskundskab og Videnskommunikation - udkast 

6.4 Cand.it. – udkast 

Det skal bemærkes, at bilagene er udkast, og der mangler fortsat en række informationer. 

Studienævnet skal give fagpersoner mandat til at færdiggøre studieordningerne. 

Ad 6.1 BA IVK - udkast 
MA redegjorde kort for strukturen i den nye SO. 

PR udgår og erstattes af faget: Market Condition & Market Communication, 15 ECTS. 

Studienævnet gav MA mandat til at færdiggøre studieordningen. 

Action: MA. 

Ad 6.2 BA i Informationsvidenskab, it og interaktionsdesign – udkast 

AB redegjorde kort for strukturen i den nye SO – mere klar, opbygget med fokus på faglige 

temaer. Nyt fag på 2. semester indeholder programmeringsmæssige grundbegreber med en 

blødere tilgang til programmering, idet der ikke er tale om et egentligt programmeringsfag. 

Studienævnet gav AB mandat til at færdiggøre studieordningen. 
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Action: AB. 

Ad 6.3 BA Bibliotekskundskab og Videnskommunikation - udkast 
MHM nævnte, at der i den nye SO indgår et større element af brugerundersøgelser, ligesom 

der er ændringer i flere fag – det vurderes, at der er tale om positive ændringer i forhold til 

den aktuelle SO. 

Omtale af, at der sideløbende med den nye SO arbejdes på etablering af mulighed for studie-

praktik på uddannelsen. 

Studienævnet gav MHM mandat til at færdiggøre studieordningen. 

Action: MHM. 

Ad 6.4 Cand.it. – udkast 

HDS omtalte mødet i Aftagerpanelet – megen fokus fra erhvervslivet på uddannelsens ind-

hold af/arbejde med projekter/projektledelse. 

Store krav fra erhvervslivets side frem for at se på, hvad de studerende kan tilbyde/hvilke krav 

de kan imødekomme efter uddannelsens afslutning. 

Drøftelse i relation hertil herunder, at program- og porteføljestyring bør være et led i efterud-

dannelse og ikke en uddannelsesdisciplin på et universitet. 

Umiddelbart opfattelsen, at uddannelsen allerede tilgodeser/tilfredsstiller en række af er-

hvervslivets ønsker/behov, men vigtigt at anvende det rette ordvalg i forhold til formidling af 

viden op de studerendes kompetencer. 

Muligheden for ombytning af fag – bl.a. Brugerstudier og Corporate Communication – lige-

som et element af fagspecifik Videnskabsteori med fordel kunne indgå i Webmedieret kom-

munikation og interaktion - tages op til overvejelse/drøftelse. 

Studienævnet gav MA mandat til at færdiggøre studieordningen. 

Action: MA og MHM. 

 

Ad 7.  Sager til behandling kvalitetspolitiken 

Ad 7.1 Referat af møde i Aftagerpanel for humanistiske it-uddannelser ved Syddansk Uni-

versitet, den 2. december 2014. 

LSL bemærkede, at det havde været lidt frustrerende med den forskellige opfattelse af fage-

nes indhold, som blev tilkendegivet fra erhvervslivets side på mødet.  

HSD fandt det positivt, at der var en vis åbenhed for/forståelse for at der skal være tid til for-

dybelse. 

CBD mente, at det havde været et godt møde/positiv oplevelse – hensigtsmæssigt at høre, 

hvad aftagerne forventer og hvad de studerende på den pågældende uddannelse kan ”levere”. 

MA tilkendegav, at den igangværende proces bør fortsættes - i den forbindelse blev vigtighe-

den af at opgradere ”Buzz-words” påpeget. 

HSD nævnte, at spørgsmålet om, hvad de studerende kan efter afslutning af uddannelsen, har 

været er emne for IT-Studiecaféen. 

Vigtigt at det bliver klart for erhvervslivet hvilke kompetencer de studerende på de respektive 

uddannelser har og hvilke ønsker der er m.h.t. beskæftigelse/jobområder. 

MA understregede, at de studerende hver især skal/bør betragte sig som unikke, og de indivi-

duelle kompetencer skal netop fremhæves ved jobansøgninger. 

AB bemærkede, at det ligeledes er væsentligt at fokusere på kernefaglighederne i studierne. 

Studienævnet tog referatet til efterretning. 

 

Ad 7.2. Referat møde i IVK’s Uddannelsesråd den 19. november 2014 

MA orienterede kort – næste møde er den 20. maj 2015. 

Kort drøftelse af hovedpunkterne i referatet – herunder ”Employability – referatet blev heref-

ter blev taget til efterretning. 

 

Ad 8.  Andre sager til behandling 

Ad 8.1. Fremtidig medvirken i ”Brobygning” 
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Fortsat drøftelse i Studienævnet i relation til, om uddannelserne under SNIKS fortsat skal 

medvirke ved ”Brobygning”, eller der i stedet skal laves andre aktiviteter. 

MMM orienterede om indholdet i forslaget til: ”Studerende for en dag” (SFED). 

Der er forud herfor indsamlet informationer fra andre uddannelser/fakulteter, herunder 

SAMF. og NAT. Om lignende aktivitet – generelt er der mulighed for at følge mange fag, 

men der er kun få deltagere. Imidlertid er det en succes i forhold til oplevelsen hos de delta-

gende. 

Generelt gøres der ikke meget ud af informationen om muligheden på de studier, som har 

dette tilbud. 

MMM anførte, at der bør ”ansættes” SFED-ambassadører (evt. faglige vejledere, andre faste 

personer) i tilknytning til denne aktivitet.  

Afviklingen heraf bør foregå efter en fast køreplan på bestemte dage/tider. 

Det er vigtigt, at deltagerne bliver modtaget ”ved indgangen” og får muligheden for at deltage 

i undervisningen/gruppearbejde efter en fast plan i de valgte fag. 

Med henblik på at tilgodese den sociale dimension bør der være tilbud om frokost i tilknyt-

ning til arrangementet. 

Overveje at deltagerne også får ”noget fysisk med hjem” – en ting af symbolsk værdi. 

Der skal endvidere tilbydes en vejledningssamtale med den faglige vejleder. 

Efterfølgende evaluering/opfølgende samtale med deltagerne ca. 1 uge efter deltagelsen. 

Vigtigt at tilbuddet om SFED synliggøres f.eks. via et fast menupunkt på uddannelsernes 

hjemmesider, omtale af/fokus på ved Åbent Hus og uddannelsesmesser mv. 

Der var opbakning i Studienævnet til at arbejde videre med konceptet – hensigtsmæssigt med 

opstart i FS 2015, hvis muligt. 

Spørgsmålet om finansieringen af aktiviteten tages op i forhold til IDK. 

Action: MA. 

Studienævnet besluttede ligeledes at medvirke ved ”Brobygning” i 2015 med et 3 dages pro-

gram – opgradering af indsatsen i relation hertil. 

På baggrund af erfaringerne i 2015 med begge aktiviteter tages der stilling til de fremtidige 

tilbud. 

 

Ad 8.2. Orientering vedr. semestermøder med studerende på uddannelser under SNIKS 

MA, MHM og AB orienterer. 

BA IVK: MA oplyste, at der har været møder med studerende på 1. og 3. semester – ingen 

specielle problemer – de anførte forhold søges løst/er imødegået. 

BA BIB: MHM omtalte møde med studerende på 3. semester – for mange ekskursioner og for 

lidt tid til feedback, antallet af ugeopgaver i eksamensperioden reduceres fremover fra 3 til 2 

på baggrund af ønske fra de studerende, indholdsmæssige ændringer i Videnskabsteori II, 

overvejelser i forhold til udbud af en kandidatuddannelse samt muligheden for praktik som et 

valgfag var blandt emnerne. 

AB oplyste, at der ingen deltagere havde været på BA Infovid. og bemærkede, at afholdelse af 

semestermøder jo er en ny aktivitet – hensigtsmæssigt at informere herom på ”Introdagene”. 

Studienævnet tog orienteringen til efterretning. 

Der var tilslutning til at fastholde semestermøderne som en fast aktivitet – tidspunkterne skal 

meldes ud i god tid og afvikles på faste dage/tidspunkter. 

MWN forslog, at semestermøderne skemalægges i tilknytning til den normale undervisning 

og således fremgår af skemaet for det pågældende semester. 

Action: MA, AB, MHM samt ABL. 

 

8.3 Fastsættelse af dato for møder i SNIKS FS 2015. 

MA foreslår: 

 Onsdag den 21. januar kl. 10-12 

 Onsdag den 25. februar kl. 14-16 
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 Onsdag den 25. marts kl. 14-16 

 Onsdag den 29. april kl. 14-16 

 Onsdag den 27. maj kl. 10-12 

 Onsdag den 24. juni kl. 10-12 

NB! Medbring venligst kalender. 

Forslag til mødedatoer godkendt. 

”Forvarsel” udsendes. 

Action: ADJ. 

 

Ad 9.  Ansøgninger fra studerende 

Fortroligt referat. 

a) Sager til endelig behandling/formandsafgørelser: 

1. Tilvalg i Webkommunikation – eksamensvilkår. 

2. Cand.it. – afleveringsfrist, speciale. 

3. BA BIB. – eksamensvilkår. 

4. BA BIB. – eksamensvilkår. 

5.  

b) Ansøgninger: 

1. BA IVK, sprog og IT – forhåndsmerit. 

2. Cand.it. – afleveringsfrist, speciale 

 

Ad 10. Eventuelt 

Intet. 

 

Mødet sluttede kl. 12.40. 

 

NB! HUSK NÆSTE MØDE ER ONSDAG DEN 21. JANUAR 2015 KL: 10.00-12.00!!! 


